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Ve dnech 14. aţ. 16. listopadu se bude v Moravské Třebové konat Kmenová porada; na 

jejím pořadu bude:     Příprava Kmenového sněmu     Výchovný systém kmene OS   

   Funkčnost současné organizace kmene   Úroveň a formy sluţeb OS celému hnutí. 

V tomto čísle je vloţeno jako příloha Stanovisko Svojsíkova oddílu ke stavu českého 

skautského hnutí jednomyslně schválené výroční schůzí konané v Praze dne 7. září 1997. 

Materiál bude jedním z podkladů k jednání o výchovném systému Junáka, zejména 

specifik kmene OS.  Seznamte se proto se „Stanoviskem SO“  ve vašich  klubech. 
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Z P R Á V Y  Z  N Á Č E L N I C T V A   O S  

(Výběr ze zápisu náčelnictva kmene konaného 11. března 1997) 

 

Informace podané náčelníkem br. Slavíčkem 

 Poděkoval sestře Skácelové a jejímu týmu  za přeloţení příručky ISGF o činnostech gild, 

která  vyjde jako speciál Kmenových novin OS.  

 Poděkoval  Gogovi  za vydání druhého čísla Kmenových novin, má vzestupnou úroveň. 

 Seznámil s návrhy na udělení Medailí díků a Syrinx;  v rozpravě byla projednána úprava 

pravidel pro podávání návrhů. 

 Informoval, ţe Evropská rada připravuje vyznamenání exilových činovníků za 1970-89.  

 Oznámil, ţe přes urgence u br. Dvořáka není Fond ABS legislativně dořešen. 

 Informoval o semináři archivářů a o vydání příručky; věnovat pozornost v regionech.  

 Vyhlásil zahájení příprav 80. výročí vzniku kmene OS. 

 Zatím u nás není zaveden oldskautský svátek Den společenství - 25. říjen; bylo by vhodné 

věnovat tomuto datu pozornost.  

 Projednal zajištění  přípravy a provozu Kavárny pod kloboukem. Výsledek nutno sdělit 

pořadatelům Fénixu. 

 Ve dvou skupinách vyhlásil rozpravu o přípravě kmene OS na přechod členů z řad R+R. 

 

Informace podané místonáčelní s. Vajnerovou 

 Informovala o výsledku jednání s nadací Hestia. Nadace se zabývá pouze vzděláváním a 

supervizí pracovníků podpůrných profesí. 

 Světového kongresu rodin v Praze se zúčastnili jako delegáti s. Vajnerová a br. Vajner. Byl 

získán doc. Dr. Říčan pro přednáškovou činnost pro rodinný skauting.  

 

Projednání přípravy kmenového sněmu 

Valný sněm Junáka bude koncem května. 

 Příprava  bude projednána  na kmenové poradě 14. aţ 16. listopadu 1997. 

 Valné hromady klubů zajistit do 31. 1. 1998. 

 Okresní sněmy OS (příp. střediskové)  zajistit do 15.2.1998. 

 Ţupní sněmy OS  (oblastní nepořádat) zajistit do 28.2.1998. 

 Kmenový sněm OS zajistit  na 30. 4. 1998.  

 Návrhy do sněmových komisí  (kandidátní, volební a legislativní) zašlou ţupní zpravodajové 

OS br. Pavlánovi do 15. 11. 1997. 

Vedle standardního programu sněmů: hodnocení dosavadní činnosti  návrhů na další vlastní 

činnost  voleb zpravodajů a delegátů pro vyšší organizační úroveň; bude vhodné věnovat 

pozornost: rozpravě k činnosti zpravodajů OS  funkčnosti současné organizace kmene 

úrovni a formám sluţeb kmene OS celému hnutí  zájmová činnost klubů  připravenosti 

klubů na postupné přecházení R+R  společenským, sociálním a charitativním aktivitám  

seznamování veřejnosti s hnutím a získávání příznivců a sponzorů.  

Je ţádoucí, aby činovníci OS všech stupňů věnovali přípravě sněmu OS co největší pozornost!  

 

Vzdělávací a výchovný systém pro členy a činovníky kmene OS 

 Návrhy na koncepci byly v rozpravě  obšírně projednány. 

 Zahájena rozprava  o návrhu  na zřízení kruhu náčelnictva z jeho bývalých členů. 
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Pracovní skupina pro radioskauting 

ve sloţení br. Ullman, Hold a Naděje zpracovala a předloţila programově metodický návrh na 

uplatnění radioskautingu v praxi Junáka. 

Z návrhu vyplývá nutnost odborné garance ze strany kmene OS. NOS pověřil skupinu dalším 

zpracováním návrhu metodiky: 

 Přehled současného stavu a zájmu o radiosport v našem hnutí. 

 Návrh vlastního organizačního uspořádání uvnitř Junáka.  

Problematiku radioskautingu projedná NOS na říjnovém zasedání.  

 

Byla projednávána moţnost napojení kmene OS na internetovou síť (rozhodnutí  učiněno 

nebylo) - je nezbytné  sbírat další informace.  

 

P Ř I J A T Á  R O Z H O D N U T Í   

 Zahájit koncepční přípravu pro předpokládané doplňování kmene OD z řad R+R. 

 Úprava pravidel k podávání návrhů na udělování Medailí díků a Syrinx.  

 Náčelnictvo pověřuje s. O. Vajnerovou vedením přípravného jednání o spolupráci s nevládní 

neziskovou organizací Worldwide Families. 

 Kmen OS podporuje návrh pracovní skupiny ISGF na sloţení komitétu evropského regionu 

ISGF ze zástupců všech subregionů a zástupce světového ústředí ISGF. 

 Příspěvky jednotlivců, klubů a ţup určené pro publikování zasílat současně sestře Skácelové 

pro zahraničí a br. Ţáčkovi pro Kmenové noviny OS. 

 Náčelnictvo se bude zabývat zdůrazněním vzniku OS. 

 Zahájit v klubech i ţupách přípravu oslav 80. výročí vzniku českého oldskautingu k 

(28. října 1918) s vyvrcholením na podzimní kmenové poradě 1998.  

 O přípravách oslav k 80. výročí vzniku Kmene OS informovat také skautský zahraniční tisk. 

 V souvislosti s přípravou oslav zahájit akci Hledání kořenů - vyhledávání souvisejících 

archiválií a sběr vzpomínek na zakládání a činnost klubů, i zaniklých.  

 Otevřít ve Kmenových novinách rozpravu na téma: Příprava kmene OS na příchod nových  

členů z řad R+R. 

 

U L O Ţ E N É  Ú K O L Y  

 Návrhy na úpravu řádů a předpisů (Statut OS, Jednací řád OS, krojový předpis případně další) 

zašlou zpravodajové OS  br. Sýkorovi. do 5. 11. 1997. Novely budou projednány na sněmu. 

  Pro potřeby náčelnictva kmene OS  zajistí s. Skácelová nákup vlajky ISGF.  

 Soubory neplatných telefonních karet zasílejte na adresu zahraniční zpravodajky. 

 Pro sestavení přehledu činovníků ovládající cizích jazyky  (především anglicky a německy) 

zaslat zahraniční zpravodajce základní data o činovnících. (Jméno, věk, bydliště, telefon.) 

 Příručku o činnosti gild vydat jako speciál Kmenových novin OS. Tyto svazky budou tvořit 

kniţnici kmene OS (bylo by vhodné navrhnout pro kniţnici vhodný název). 
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ROZPRAVA    INFORMACE     NÁVRHY 

Příprava kmene OS na příchod nových  členů z řad RS a činovníků ostatních kmenů. 

Výsledky rozpravy  (workshoppingu) ve dvou skupinách na následující témata: 

1. skupina:  Ponechat moţnost volby mezi samostatným juniorským klubem a autonomií ve 

vícegeneračním klubu včetně účasti na jeho vedení. 

2. skupina: Ponechat volnost podle vlastního uváţení klubu. 

Závěr z rozprav uspořádaných v obou skupinách. 

 V období před vstupem do kmene OS seznamovat členy RS s ideovými programovými 

zásadami činnosti klubu a kmene OS. 

 Ze strany kmene (klubu) OS vytvořit příznivé podmínky pro činnost mladších členů a 

připravovat členy OS k této významné změně. 

 Ponechat mladším členům při vstupu moţnost výběru formy zapojení do kmene OS. 

Zapojení mladých členů  do kmene OS lze provést dvěmi formami: 

 vytvoření vlastního klubu OS (pravděpodobně při větším počtu zájemců a při výskytu výrazné 

vůdčí osobnosti ap.); 

 přijetí do stávajícího klubu OS (při možnosti tvorby vlastního programu a spoluúčasti na 

vedení klubu).  

V obou případech lze předpokládat moţnost pořádání některých  akcí společně. 

Zpráva o reprezentaci kmene OS Junáka - Svazu skautů a skautek ČR 

ze 20.  shromáţdění západoevropského regionu v Dublinu - Irsko 

Ve dnech 19. aţ 24. června jsem se zúčastnila tohoto shromáţdění jako jediná delegátka; veškeré 

náklady jsem si hradila sama. 

Na shromáţdění bylo zastoupeno 15 zemí nejen  ze západní Evropy, ale i z dalších evropských 

subregionů a téţ z USA, Kanady, Austrálie a Nového Zélandu. Celkový počet účastníků byl 

kolem  230.  

Program byl bohatý, zahrnoval pozvání do Dublinu a dalších významných kulturních památek, 

setkání s národní kulturou i historií Irska a mnoho příleţitostí ke společným setkáním i diskusím. 

Shromáţdění bylo zahájeno prezidentkou irských skautek a náčelníkem irských skautů, kteří 

uvedli hlavní témata společné diskuse: „Rozvoj a pokrok skautingu ve společnosti“. Byl přítomen 

i předseda ISGF Miles Kinchin, který mluvil o současnosti této světové organizace. Členové irské 

gildy, kterých je pouze kolem 240, projevili tradiční pohostinnost a vytvořili velice přátelské a 

uvolněné ovzduší. 

Já sama jsem v diskusích informovala o českém oldskautingu, prezentovala fotografie i další 

materiály, včetně českých skautských písniček (na kazetě), které měly velký úspěch a   byly hrány 

před několika společnými programy. Téţ jsem projednávala se skotskými účastníky detaily 

Rodinného jamborette a české účasti na něm. S  G. M. Pazderou jsem mluvila předběţně o 

Evropské konferenci v Portugalsku. Při následném pobytu v Anglii jsem projednala detaily účasti 

8 skautek z Hradce Králové na mezinárodním táboře Olave 97. Navázala jsem mnoho dalších 

kontaktů a české kluby OS jsou vyzývány k navázání spolupráce s anglickými gildami. Přihlásí se 

některý klub? Pokud máte zájem dejte mi vědět, prosím.  

 Hradec Králové    Jana Skácelová, zahraniční zpravodajka 
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Zahraniční zpravodajka 

 Informovala o semináři ISGF i vzdělávání v Tullnerbachu 6. aţ 8. 12. 97. Tři účastníci z ČR 

budou mít hrazený pobyt i cestu, musí se však zavázat, ţe uspořádají podobný seminář ve své 

zemi v roce 1998. 

 Informovala o 3. Evropské konferenci ISGF 22. aţ 26. 4. 1998. Je nutné hledat zdroje 

k financování naší účasti.  

 Radioklub z Libochovic se umístil v mezinárodní skautské soutěţi JOTA  ze 100 účastníků z 

celého světa jako první, navázal 57 radiových spojení.  

POSELSTVÍ KE DNI SPOLEČENSTVÍ   
Den společenství má velký význam v kalendáři událostí Mezinárodního společenství skautů a 
skautek. Připomíná zaloţení této organizace v r. 1953. Opravdu bychom si měli uvědomit 
ohromné mnoţství přípravné práce, která byla vykonána před 25. říjnem onoho roku.  
Poselství předsedy ke Dni společenství má uţ dlouhou tradici, ale je nutné, aby bylo napsáno 
mnohem dříve neţ v říjnu, protoţe překlady a vytištění zaberou určitý čas. Kdyţ tedy připravuji 
toto Poselství uţ teď v květnu, mé myšlenky se soustřeďují na čas, ţivot a naše vyhlídky do 
budoucna. 
Je jedno úsloví: „Čas letí, a čím jsi starší, tím letí rychleji“. V současné době si plně uvědomuji 
pravdu tohoto rčení a nutí mě věci neodkládat. Snadněji odolávám pokušení odkládat věci na 
zítřek a sílí maje touha být činorodější. 
Můţete reagovat různými způsoby na toto Poselství - záleţí na tom, kdo jste a kde právě jste, 
kdyţ ho čtete. Váš výklad mých slov bude záleţet na tom, zda-li jste individuální členem Central 
Branch nebo členem malé gildy ve velké zemi, či členem velké gildy v malé zemi. V kaţdém 
případě mé poselství je jasnou výzvou, abyste byli činorodí, pohotoví, odolní a abyste si byli 
vědomi toho, ţe někdo někde závisí právě na Vás.  
Na Vás, kteří jste členem ISGF, organizace dospělých, kteří podporují hnutí skautů a skautek 
na celém světě. Je to ta mezinárodní dimense, které nás někdy odrazuje a brání nám, abychom 
dělali i malé činy, které však mohou mít obrovský význam na kterémkoli místě světa.  
Jak často jsem slyšel někoho říkat: „Nepředpokládal jsem, ţe moje malá pomoc můţe něco 
změnit“. A protoţe takto uvaţovali, neudělali nic, nikdy nepřiloţili ruku k dílu a někdo, kdo si 
jejich pomoci zaslouţil, byl zklamán, ţe nepřišla.  
Během tohoto roku se potěšíme na regionálních či subregiálních shromáţděních v irském 
Dublinu, dánském Faaborgu, ve francouzském Arles a malajském Terengganu. Pevně doufám, 
ţe na kaţdém shromáţdění se účastníci budou s plnou váţností snaţit rozpoznat potřeby 
jednotlivých oblastí a podle toho budou nadále jednat.  
Naše ţivoty byly utvářeny ideály skautingu; musíme pomáhat i ostatním, aby se jim dostalo 
stejných skvělých moţností, a toho nemůţeme dosáhnout, jestliţe budeme sedět s rukama 
v klíně. Přeji Vám všem radostný a činorodý Den společenství 1997. 
  S přátelským pozdravem Váš Miles Kinchin, předseda Světového výboru ISGF. 

Tiskový zpravodaj 

 Upozornil, ţe zavedení mezinárodního oldskautského svátku - „Den společenství“ připadající 

na 25. říjen by  nemělo být problémem, jiţ proto, ţe je velmi blízko k 28. říjnu, kdy byl zaloţen 

1. klub OS Přátelé Vatry, a v důsledku toho  vznikl kmen dospělých.  

 Seznámil s návrhem programu oslav 80. výročí vzniku Kmene OS (28. října 1918). 

 V souvislosti s přípravou oslav zahájit akci Hledání kořenů - vyhledání souvisejících 

archiválií a sběr vzpomínek na zakládání a činnost klubů, i zaniklých. Nejzajímavější získané 

materiály bude moţné zahrnout do připravovaného Almanachu OS. 
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Výběr nejzajímavějších informací ze zpráv ţupních zpravodajů  

Středočeská ţupa - br. Moravec 

 Středočeská ţupa je nejrozsáhlejším správním celkem, spravuje 23 okresů. Takovýto celek lze 

řídit pouze administrativně.  Proto je předběţně navrţeno ţupu rozdělit na tři celky:  

Praţskou se všemi obvody. 

Polabskou s okresy Benešov, Kolín, Kutná Hora, Mělník, Mladá Boleslav, Nymburk a Praha 

východ. 

Podbrdskou s okresy Beroun, Kladno, Louny, Příbram, Rakovník a Praha západ. 

Návrh  uspořádání bude předloţen kmenovému sněmu.  

 V Příbrami se připravuje zaloţení klubu OS z mladých členů. 

Severočeská ţupa - br. Kapras 

 Kluby ani po opakované výzvě ţupního zpravodaje ve většině případů o sobě nepodaly zprávy. 

Jihočeská ţupa - br. Vaclavík  

 Informoval o setkání strakonických oldskautů s politiky (místopř. vlády Lux a Dr. Šulc). 

 Tlumočil pozvání pro členy náčelnictva na akce ţupy.  

Východočeská ţupa - br. Chládek 

 informoval o pravidelných setkáních zpravodajů OS, další bude dokonce třídenní.  

Západočeská ţupa - br. Uksa 

 Upozornil na úbytky členstva kmene OS. 

 V ţupě bude zaloţen klub mladých oldskautů. 

Jihomoravská ţupa - br. Obrátil 

 Přednesl problém klubu s velmi malým počtem členů. 

Severomoravská ţupa - br. Reška 

 Okresy Zlín a Prostějov se cítí více náleţet k jihomoravské ţupě. 

 V Olomouci vznikl nový skautský dům. 

 Regionální časopis OS končí své vydávání pro nedostatek financí. Kmenové noviny nabízejí 

publikování jejich příspěvků. 

 Přerov získal skautský dům zásluhou oldskautů. 

Slezská ţupa - br. Votoupal 

 Členové klubu OS Frýdek se přihlásili jako dárci krve.  

 Frýdek Místek a Karviná rozvíjejí kontakty s Polskem. 

Praţská část středočeské ţupy - br. Műller 

 Mnoho praţských  oldskautů je ještě zaměstnáno, a proto jejich pomoc mladším kmenům při 

akcích je zejména ve všední dny problematická. 

 

Účastníci projevili velký zájem o vydání příručky Nápady a náměty pro kluby OS 

(v anglickém originále IDEAS  BOOKLET). Bylo dohodnuto příručku vydat jako prvou 

publikaci Kmenové kniţnice. Překlad zajistily členky pracovní skupiny zahraniční 

zpravodajky sestry Eva Šturmová ze Dvora Králové a Jiřina Šetková z Prahy. 
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Moc se omlouvám, ţe bylo nutné mnohé 

zprávy z vašich klubů zkrátit. Příspěvků, jak 

vidíte, došlo mnoho, místo je omezené a chtěl 

jsem dát slovo všem.   G o g  

  39. JOTA - Jamboree - On - The - Air 

(Libochovice) Téměř půl milionu skautů a 

skautek celého světa se zúčastnilo 

mezinárodního spojení buď radiového 

nebo pomocí internetu - těch radiových 

opět poněkud ubylo. Klub OS Libochovice 

byl jedním z klubů, které se v říjnu 1996 

zúčastnily 39. JOTY. Pro české skauty a 

skautky je nejradostnější zprávou konečný 

výsledek. Mezi stovkou zúčastněných zemí 

se Česká republika umístila na prvém 

místě, protoţe navázala rekordní počet 

spojení s 57 zeměmi. Blahopřejeme. (Pam) 

  Z 506. klubu OS Úplněk z Prahy 10 

 Přes nepřízeň ţelezničních zaměstnanců 

(stávka) jsme uskutečnili vlastní přechod 

Brd, nebo spíše 10 km  „přechůdek“. 

 Naše ORJ má prvenství v pořádání 

jarních a podzimních oldskautských 

setkání tzv. ŠÍFŮ.  Letošní jarní bylo jiţ 

osmé. Je to ovšem podmíněno laskavostí 

majitelů loděnice, kteří nám pro tuto 

příleţitost propůjčují velice vhodnou 

společenskou místnost.  

 Druhý jarní den naše kroky mířily do 

Lán. Na hrob TGM jsme poloţili květiny a 

navštívili soukromou galerii pí Kellnerové. 

Na okraji lesa proběhla klubovní soutěţ „o 

zvoníka lánského polesí“ spočívající v 

hodu alobalovými koulemi na volně 

zavěšený zvoneček. Zvítězil Medvěd před 

Bonzem a Jeţkem. Prý tajně trénoval. V 

Lánech jsme ještě navštívili pamětní síň 

TGM.                                             (Pueblo) 

  Klub OS H. Počernice, 27.  stř. Oheň 

Klub spolupracuje s odborem sluţeb 

zejména při údrţbě parků a dětských hřišť 

Opravujeme lavičky a houpadla, 

udrţujeme pískoviště a hrabeme spadlé 

listí. Starosta nám předal starou dřevěnou 

budovu k přemístění na obecní pozemek „v 

lomu“ kde ji opět  postavíme, aby slouţila 

jako junácká klubovna.       (zpr. OS) 

  Klub OS Karviná 

 V lednu uspořádal klub OS skautský 

ples, kterého se zúčastnilo přes šedesát 

roverů, rangers a činovníků.  

 Koncem ledna se konal skautský seminář 

za účasti 70 junáků a harcerů i veřejnosti.  

 2. března se v Karviné konala prvá 

skautská svatba. Na společnou stezku 

vykročil vůdce 2. oddílu  Marek Vidlička 

spolu s vůdkyní 2. smečky vlčat Lucií 

Horskou; obřadu se účastnilo na 60 skautů 

a skautek, od světlušek aţ po oldskauty.    

 V den patrona skautů sv. Jiří jsme spolu 

s harcery vzdali hold skautům padlým za 

druhé světové války v Polském Těšíně.  

 O den později jsme pomáhali OS při 

organizování tradičního výstupu na 

Ivančenu v Beskydech. Přes nepříznivé 

počasí se výstupu účastnilo obrovské 

mnoţství skautů, skautek, harcerů i 

slovenských skautů.         (Sidžo) 

  27. klub OS Jirny  

 22. ledna  jsme poloţili věneček při 

pietní vzpomínce na Jana Palacha. 

 Při příleţitosti velikonoční výstavy 

místních zahrádkářů v sokolovně, které se 

zúčastnil svými výrobky i náš dívčí oddíl, 

byli všichni pozváni na obnovení zvyku 

konat průvod s velikonočními řehtačkami.   

 7. května jsme se zúčastnili spolu s 

ostatními společenskými organizacemi 

obce průvodu a oslav k ukončení druhé 

světové války. 
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 Ve střediskovém zpravodaji Střelka * 

Šíp byl vloţen letáček  Městského muzea v 

Čelákovicích. Upozorňuje na organizovaný 

sběr starých listin, fotografií, nástrojů a 

předmětů. Měli bychom se tím inspirovat ! 

      (S*Š)  

   Táboření hradeckých OS 
Stejně jako v minulém roce se konal společný 

tábor oldskautů z 1., 4. a 6. střediska v Hradci 

Králové. V posledním týdnu června strávilo 15 

oldskautů na tábořišti 4. střediska v Pařezské 

Lhotě v Prachovských skalách. V loňském 

roce jsme se přesvědčili, ţe my starší jsme 

schopni zvládnout podmínky táborového 

ţivota i počasí. Nevadily nám ani rozcvičky, 

ani hlídky. Dokázali jsme si, ţe si umíme 

připravit a uskutečnit dobrý program, ţe si 

umíme u táborového ohně společně zazpívat. 

         (Kobra) 

   OS klub Clan Hiawatha - Příbram 
V minulých dnech získal náš klub Clan 

Hiawatha při 2.stř.Junáka v Příbrami starou, 

historickou kroniku roverů 40. oddílu 

katolických skautů. Tato cenná památka z let 

1936 a 1937 poněkud poodhaluje nejen sílu 

a výbornou organizaci skautského hnutí 

těchto let, ale dává nahlédnout i do 

společenského ţivota města. Kronika je o to 

cennější, ţe vůdcem roverů a autorem 

převáţné části zápisů byl student Josef 

Bárta - Joe, pozdější kněz, františkán, páter 

Jan Baptista. O pohnutých osudech tohoto 

neohroţeného kněze bylo napsáno jiţ 

několik statí a vzpomínkových knih. Joe 

nepřestal být skautem do konce ţivota. 

Převáţná část zápisů pojednává o akcích, 

které roveři pořádali. Byla to například 

příprava svatojiřské pouti, brdská expedice 

na jelení říji, skautské besídky, akademie a 

mnoho dalších podniků. „Clan Hiawatha“ 

připravuje besedu s posledním drţitelem 

kroniky panem Zemkem, který ji nakonec 

předal do skautských rukou. Příbramský 

skautský archiv tak získal další významný 

dokument, který osobitým způsobem 

osvětluje činnost skautského hnutí na 

Příbramsku před druhou světovou válkou.   

               (Míša) 

   Strakonice - Spálené Poříčí 

Dostali jsme milé pozvání od Fajnofky ze 

Spáleného Poříčí. „Nazdar, nazdar, 

voláme, v pondělí 16. 6. v klubovně Vás  

čekáme!“ Odpověděli jsme, ţe přijedeme. 

Plán se nám však začal hatit, nastal trochu 

zmatek s parkovištěm i autem,  a tak jsme 

vyrazili se zpoţděním.  O to srdečnější 

bylo přivítání písničkou, kterou sloţila 

Fajnofka. Následovaly naše pokřiky a také 

občerstvení. Slunce uţ pěkně praţilo, kdyţ 

jsme se vydali na pěší výlet podle potoka 

Bradava do obce Hořehledy, obklopené 

lesy a  hezkým rybníkem. Ke koupání se 

nechala zlákat jen jedna sestra. My ostatní 

jsme obdivovali vzorně upravenou 

zahradu. Před zahradou bylo připraveno 

ohniště, usadili jsme se na sedačky a pustili 

se do soutěţe  „Pět stupňů ke zlaté“, kterou 

připravila Fajnofka. Měli jsme přepsat 

nápis levou rukou, poznat rostliny, hodit 

polenem, uvázat uzel a rozluštit šifrovanou 

zprávu. Prvenství v muţích i ţenách získali 

Strakoničtí a odnesli si diplomy a medaile. 

Zazpívali jsme si za doprovodu br. 

Dýmala, opekli pár špekáčků a pustili se 

do další soutěţe, tentokrát ve zpěvu o 

„Zlatého českého slavíka“. O prvé místo se 

podělili domácí br. Dýmal a náš br. Čilík, 

v ţenách bylo prvé místo uděleno spíše za 

odvahu sólově vystoupit, neţ za vlastní 

zpěv. Slunce ještě za hory nazapadalo, ale 

my jsme u táborového kruhu zazpívali 

„Dobrú noc“, a tím se rozloučili s milými 

přáteli a krásně  proţitým  dnem,  na který 

budeme s radostí vzpomínat. Jiţ dnes se 

těšíme na další setkání, bude v září v 

Novosedlech.       

 (Herma) 
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  Proč skautky ze střediska Devětsil 

ze Spáleného Poříčí přispívají na lepru.   

Asi před třemi roky jsme se z novin 

dozvěděly, ţe v současné době je moţné 

vyléčit nemocné leprou za pouhých 150 

Kč.  Drobné výrobky určené k prodeji 

měly zlepšit konto dívčího oddílu; 

podařilo se nám strţit tehdy, zejména pro 

špatné počasí, jen 600 Kč.  A protoţe 

byly Vánoce a my chtěly udělat dobrý 

skutek, věnovaly jsme je na malomocné. 

To opakujeme pravidelně kaţdý rok. Před 

třemi lety náš letní tábor navštívil vzácný 

host, biskup V. F. Lobkovic, ústřední 

duchovní rádce Junáka, a s ním Ondra 

Vanke. Kdyţ v kronice viděli nalepené 

stvrzenky od našich darů na lepru, ale i 

na Gama nůţ, Sarajevo atd., nabídli nám 

vstup do pomocné lazariánské sluţby  

skautů. Přihlásily jsme se spolu s našimi 

skauty, bratr Vanke nás pravidelně 

informoval o činnosti dalších oddílů. Ale 

uţ více jak rok a půl se vůbec neozývá, i 

kdyţ mu pravidelně posíláme kopie o 

odeslaných darech. Pokud jiţ ve sluţbě 

nepracuje, měl by nám to alespoň 

oznámit. Celkem jsme jiţ odeslaly 12 510 

Kč. Neberte to od nás jako chlubení, ale 

jako poznání, ţe i při našich skromných 

moţnostech pomáháme zmírnit utrpení 

druhých.      (Fajnofka) 

Tábory a letní setkání oldskautů 

 Tábor oldskautů v Pařezské Lhotě 

Poslední týden v červnu jiţ podruhé 

tábořilo 15 oldskautů z Hradce Králové 

na tábořišti 4. střediska Kukleny. Věkový 

průměr byl úctyhodných 66,6 let, celkový 

součet pak 999 roků. Tábor celým svým 

charakterem odpovídal normálním 

skautským táborům. Bydleli jsme ve 

stanech s podsadami. Den začínal 

budíčkem a přes rozcvičku, ranní nástup 

se vztyčením vlajky, dopolední a 

odpolední program, aţ po večerní nástup 

se sejmutím vlajky a noční hlídky. 

Program byl různorodý - dopoledne to 

bylo opakování skautských znalostí, 

odhad vzdáleností, měření výšky, 

rukodělné práce, skautské značky, 

šifrování atd. Odpolední část programu 

byla zaměřena na výpravy do okolí a hry. 

Kaţdý večer se sedělo u ohně a kromě 

četby z knihy A. B. Svojsíka o putování 

do Krkonoš a Hradce Králové se povídalo 

a zpívalo s kytarou. S úţasem jsme 

zjistili, co známe národních písniček. 

Škoda, ţe letos s námi netábořila 

vnoučata, jako tomu bylo minulý rok. 

Bylo nám spolu dobře, výborně jsme se 

všichni shodli a je jednoznačný závěr - 

příští rok opět. Pokud máte zájem, 

můţete se k nám přidat a zavzpomínat na 

mladá léta.                             (Kobra) 

 Královehradečtí OS v Beskydech 

Po úspěšných zahraničních zájezdech 

jsme si řekli, ţe letos budeme poznávat 

krásy naší vlasti. Bratr Chládek - Carda, 

vedoucí oldskautského klubu v 

Kuklenách, pro nás zorganizoval týdenní 

pobyt na chatě v Malenovicích. Ještě neţ 

jsme vyjeli, obdrţeli jsme od vůdce klubu 

broţurku o organizaci zájezdu, o historii 

míst a měst, která navštívíme. Šest aut se 

24 účastníky se vydalo na 260 km cestu. 

Ubytováni jsme byli ve 2 - 3 lůţkových 

pokojích. Hotel stojí v malebném 

prostředí na úpatí Lysé hory. Vycházky, 

které jsme konali, byly krátké 5 aţ 6 km, 

ale i delší aţ do 20 km - kaţdý podle 

svých sil. Dobří a zdatní chodci navštívili 

skautskou mohylu - Ivančenu - Lysou 

horu a Radhošť. Všichni jsme byli v 

Malenovicích, Frýdlantě nad Ostravicí, 
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Pustevnách, ve skanzenu v Roţnově pod 

Radhoštěm. Zde jsme navštívili „Dřevěné 

městečko“ a mimo jiné „Poštovní úřad“. 

Tady jsme byli přivítání milým panem 

pošmistrem v dobovém kroji. Dále jsme 

prošli i významné objekty ve valašské 

dědině. Na pozvání OS z Příbora jsme si 

prohlédli jejich klubovnu. Bratr Pedro nám 

nejprve v klubovně promítl řadu svých 

diapozitivů z cest na Ivančenu v době 

nynější, ale hlavně v době totality, kdy tam 

chodili pod dohledem StB. Dostali jsme 

zde téţ občestvení, které nám všem přišlo 

velice k chuti. Dále nám bratr Pedro ukázal 

pamětihodnosti jejich města. Zajel s námi 

na Hukvaldy a do Štramberka. Tam jsme 

vystoupili na „Štramberskou trúbu“, z ní si 

obhlédli městečko i daleké okolí, a koupili 

si „štramberské uši“, které se zde pečou na 

památku vpádu Tatarů v r. 1241. Navštívili 

jsme domek, kde pobýval Petr Bezruč, 

který aţ do vysokého věku vystupoval na 

Lysou horu, a vyfotografovali jsme se u 

sochy Maryčky Magdonové. Týden utekl a 

všichni jsme byli nadmíru spokojeni. Zbyly 

nám jen hezké vzpomínky na krásný pobyt 

z nádherných Beskyd.      (Sanitka) 

 Putování po táborech   

Koncem června se strakoničtí členové 

1. OS klubu rozhodli navštívit chlapce z 

2. oddílu Hvězda na jejich táboře u Strašic. 

V pondělí 14. července jsme několika auty 

jeli do Zvotok a odtud jsme šli pěšky lesní 

cestou kolem potoka k tábořišti poblíţ 

strašického mlýna. Ohlásili jsme se naším 

pokřikem, a nás na oplátku uvítal vůdce 

tábora br. Rusek. Tábor byl vzorně 

vybudován včetně polní kuchyně, v níţ 

hospodařili sami chlapci. Seznámili jsme 

se s programem, prohlédli dvě tee - pee, 

které poskytovaly tábořícím dostatečný 

prostor při nepřízni letošního počasí. Na 

mytí slouţí potok tekoucí kolem tábora, 

koupat se chodí do vodní nádrţe ve vsi. 

Právě v den naší návštěvy měli připravenu 

soutěţ ve vodě. Z tábořiště jsme se stejnou 

cestou vrátili zpět k autům  a pokračovali v 

naší pouti. Další návštěva byla na chalupě 

u bratra Lišáka, kde jiţ na nás čekala jeho 

manţelka s občerstvením. Závěr naší vý-

pravy byl v obci Novosedly. Tam na naší 

skautské základně táboří skauti z Bíliny 

spolu s polskými harcery. Také zde jsme si 

prohlédli tábor. Bílinské na tábořišti příští 

týden vystřídají skauti z Teplic. Z obou 

měst sem jezdí na tábory jiţ několikátý rok 

a pořád se jim táboření v tomto krásném 

koutu předhůří Šumavy líbí. Nám se naše 

výprava líbila téţ.                           (Herma)  

 Memoriál prof. Plajnera 

Letošní VII. ročník konaný 24. května na 

Tesáku v Hostýnských horách byl účast-

níky povaţován za jeden z nejlepších. 

Účastníků na pochodu bylo hodně přes 300 

a to včetně br. Lad. Fialy - Norka, Václava 

Noska - Windyho a jiţ zesnulého zaklada-

tele memoriálu br. Antonína Vémoly –

 Barona. IX. ročník se bude konat pravdě-

podobně 23. května 1998. Těšíme se.  

(Štěp.) 

 139. klub OS Tábor   

 Některá místa navštěvujeme jiţ tradičně. 

Naše letní putování začalo červnovou 

návštěvou chráněného území Táborska a 

přírodní památkou Stříbrné Hutě, kde se 

nachází vzácná květinka, ďáblík bahenní.  

 Letošní putování do Příběnic bylo hojně 

navštíveno. Vyfotili jsme si skautskou 

mohylku i zříceninu hradu Příběnice do 

kroniky i do místních novin. 

 Nejdelší výprava vedla na Kleť, jelo nás 

málo odjezd byl před pátou hodinou. 

Vyjeli jsme lanovkou a vystoupili na 

nejstarší kamennou rozhlednu v Čechách. 
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 Na chalupu do Doubí, původně schůzku 

klubové rady nás nakonec jelo 18. Hrály se 

kuţelky, střílelo z kuše, opékaly špekáčky 

a jednalo se o pomoci postiţené Moravě. 

 Malá skupinka jela ještě do Sudoměřic, 

kde jsme navštívili Dětský domov, přes 

léto vylidněný. Prohlédli si jejich 

„zvěřinec“ a poseděli u cmundy. 

 V září nás ještě čeká tradiční  setkání OS 

klubů jihočeské ţupy v Novosedlech.   

 Letos jsme přeci něco ušlapali, chtěli 

bychom i s přibývajícími kříţky zůstat i 

nadále dobrými „pochodníky“.          (H.J.) 

 Toulky krajem regenta Jakuba 

Krčína 

Letos podruhé vyrazilo 15 členů 1. klubu OS 
Přátelé Vatry na chalupu jednoho ze svých 
členů.  Zápis 8. den kroniky ze soboty 12. 7. 
popisuje proţité události. 

Vstáváme do mokré trávy. Ranní ţivot 

probíhá tak hladce, ţe jsme všichni 

připraveni v 9 hodin vyrazit na cestu. To se 

nám zatím podařilo jen jednou. Vyráţí 

kolona tří vozů. První zmatek jsme vyrobili 

tím, ţe jsme neodbočili v Bystřici na 

Slavonice. Na náměstí jiţ stál Járův vůz, po 

Mydlíkovi však nebylo ani vidu, ani slechu. 

Poříz a Gog se pustili do posledního nákupu. 

Sir s Alkou a Aničkou se vydali na věţ, 

ostatní pendlovali po náměstí a stihli 

navštívit cukrárnu a dát si kávu.   

Katakomby 

Z haly této budovy byly organizovány 

prohlídky podzemních chodeb pod 

náměstím. Ve vstupní chodbě byla šablona, 

ve které se kaţdý mohl přesvědčit, zda 

proleze nejuţším místem chodeb. Sir to 

vyzkoušel a šablonou prolezl. Nakonec se 

pro jejich návštěvu rozhodli Jára, Pepia, Sir, 

Alka s Aničkou. Gog s Pořízem, kdyţ viděli 

ty špinavé rybářské boty a fáračky, do 

kterých bylo nutné se převléci, to vzdali. Po 

návratu návštěvníků z podzemí jsme se 

dověděli, ţe Sir uvázl v nejuţším místě, 

jedna věc je  prkenná šablona a něco jiného 

úzká chodba v délce jednoho metrů.  A tak 

Sir opustil štěrbinu aţ s vydatnou  cizí 

pomoci. 

Potkáváme pětatřicítku 

Po náměstí pobíhalo několik vlčat a 

světlušek s praţskou domovenkou, nakonec 

se Gogovi podařilo podle nášivky JR na 

šátku zjistil, ţe jsou z pětatřicítky. Jejich 

doprovod nám to potvrdil, řekli nám ještě, ţe 

za nimi má přijít Atri, a tak jsme ho nechali 

pozdravovat od Pepii. Naše kroje vzbudili 

zájem skupiny roverů  a skautek z Rakouska, 

ve světle zelených a cihlově červených 

košilích nebo v tričkách s nápisem z 

nějakého skautského srazu. 

Opět na Monserrat 

Po obědě míříme na Monserrat. Opět se 

ztrácí Mydlík, po chvilce se nám podařilo 

kolonu seřadit a vyrazit. Cesta i okolí 

kláštera je beze změny, jen nápis na objektu 

je hůře čitelný. Při prohlídce spodního 

objektu se dá Pepia do řečí s uţivateli. 

Dovídáme se, ţe jsou ze Znojna a ţe 

bohosluţby se zde konají třikrát ročně. 

Jedny bývají prvou neděli v květnu. Přijíţdí 

sem aţ 70 vozů a mnoho lidí pěšky. Ještě 

nám ukazují, jak jim v trávě u cestičky od 

kláštera roste pěkný hříbek. Na návrh Járy se 

vracejí k vozům pouze řidiči, ostatní se 

vydáváme pěšky podél lesa chvílemi 

mokřisky asi na více jak dvoukilometrovou 

pouť, na jejímţ konci nás auta čekají.   

Zatímco jsme si v klidu prohlíţeli Monserrat 

a jeho okolí, na druhém konci světa na 

ostrově stejného jména probíhají dramatické 

události. Ostrov je ohroţen obnovenou 

činností sopky. Ale i u nás narušují ţivly 

jindy poklidný čas prázdnin. Denně 

přibývají další zaplavená místa.  
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 Prázdninové setkání SO v Roztokách 

Ve dnech od 29. do 31. srpna t. r. se 

v areálu střediska Lípa v Roztokách konalo 

prázdninové setkání Svojsíkova oddílu. 

Sešlo se 51 členů z 10 druţin, z toho 17 

členek. O naše ţaludky se velmi pečlivě 

postarala Karlička Lebedová z hostitelské 

druţiny. Hlavním bodem programu byla 

řízená rozprava ke koncepci výchovy 

činovníků. Přes tento obsahově i časově 

náročný program se našla i chvíle na 

zpívání. Prostředí, počasí i duch setkání 

neměly chybu.            (Gog) 

 

 Výroční schůze Svojsíkova oddílu  

V neděli 7. září t. r. konala výroční schůze 

Svojsíkova oddílu. Přestoţe v Roztokách 

se podařilo program odlehčit, nebylo 

snadné stihnout vše tak, aby se účastníci 

mohli účastnit společné odpolední pietní 

návštěvy hrobu náčelníka - zakladatele 

Antonína Benjamína Svojsíka. Před vlastní 

zprávou poţádal vůdce oddílu br. Jan 

Písko přítomné o minutu ticha za 20 členů, 

kteří od minulé výroční porady opustili 

řady SO. Oddíl má 422 členů, z toho 120 

ţen.  Po zprávě tajemník oddílu br. 

Punčochář podal rezignaci. Za jeho 

dlouholetou vzornou práci pro oddíl mu  

poděkoval vůdce SO. Následovala zpráva 

hospodáře br. Karla Vaňka, který byl poté 

plénem zvolen novým tajemníkem, 

současně byla přijata jako zapisovatelka a 

počítačová operátorka SO s. Housková. 

Byla předloţena a schválena novela 

Schvalovacího řádu pro členství v SO, 

řádu Čestných let sluţby a Statutu SO. Byl 

doplněn sbor nositelů ŘČLT a projednána 

obnova činnosti Kulturní rady. Dole bylo 

přijato, na základě důvěrného seznamu, 

všech 58 nově navrţených členů SO. 

Plénum vyslechlo zprávy rádců 

jednotlivých druţin a zvolilo dva nové 

rádce, br. Kubáta a Cigánka. K právě 

probíhajícím úpravám systému vzdělávání 

činovníků v Junáku bylo předneseno 

stanovisko vůdcem oddílu. Plénum návrh 

přijalo, a rozhodlo zajistit její publikaci 

v plném znění ve Skautingu, případně 

v Junák hlásí. Vzhledem k tomu, ţe jsou 

termíny pro vytisknutí velmi dlouhé, 

obdrţeli materiál všichni rádcové druţin a 

bude publikován pohotově a v plném znění 

v Kapitánské poště. A také jako příloha 

Kmenových Novin OS.               

(Gog) 
 

Obnovení činnosti Kulturní rady 

Výroční schůze SO projednala obnovení 

Kulturní rady, kterou zaloţil bratr Jarmil 

Bughauser - Jumbo a doposud také vedl. 

Organizačně byla přidruţena k SO, jejím 

zpravodajem byl navrţen a zvolen bratr  

Miroslav Pergler - Dany.  
 

Dne 29.7. 1997 navţdy opustil svou ţivotní a 
skautskou stezku, velký skaut a rodák z 

Holešova, bratr Antonín Vémola - Baron. 
Jeho pohřeb se stal smutným, ale důstojným 
setkáním široké skautské veřejnosti. Svou 
skautskou pouť zahájil jako vlče, později byl 
členem oddílu vedeným Tátou Plajnerem, 
jehoţ blízkým přítelem se v dospělosti stal. 
Byl iniciátorem vzpomínkového pochodu 
Memoriálu prof. RNDr. Rudolfa Plajnera z 
Tesáku na Hostýn. Za svou nesmírnou a 
obětavou práci v Junáku obdrţel Řád čestné 
linie v trojlístku, stal se členem Svojsíkova 
oddílu a byl oprávněn nosit nejvyšší skautské 
vyznamenání Řád stříbrného vlka. Jeho 
celoţivotní dílo zůstává v našem podvědomí 
a v našich srdcích bude ţít stále.          (Štěp.) 

 

Bylo by dobré naplnit tuto rubriku SO 

zpr{vami o činnosti družin SO, zejména těch, 

které nemají vlastní časopis.  
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Fénixu vyjde samostatná publikace. Podíl účasti oldskautů na průvodě Prahou byl dostečně 
patrný. Hodnocení celé akce nás teprve čeká, určitě uslyšíme hodně pozitivního, ale neobejde 
se to bez nějakých těch povzdechů.  

1. klub OS v průvodu Prahou 

Atmosféra srazu Je známo, ţe velké srazy 

mají svou atmosféru. Od pochybností, zda 

přijde dost lidí aţ po pochybnost, zda se 

tam vejdou všichni. Zpravidla se potkáme s 

těmi, se kterými jsme počítali, a zároveň se 

uvidíme s těmi, se kterými jsme nepočítali. 

Sraz Fénixu probíhal přesně podle tohoto 

scénáře. Je zataţeno a stále hrozí, ţe bude 

pršet.   Téměř prázdné stanoviště při našem 

příchodu se během hodiny naplnilo lidem 

skautským všech věkových skupin. 

Přibývalo vlajek a transparentů, všude se 

všichni zdravili, pobíhali, vyptávali a 

bavili se. Vzniklo i několik skupin, které 

bojovaly s nepřízní počasí i čekáním po 

skautsku -písničkami. Zdánlivě chaotickou 

masu bavících se skautů se pokoušelo 

zvládnout několik pořadatelů, k velkému 

překvapení se jim to dařilo a davy se 

začaly proměňovat ve tvar podobný 

průvodu s vlajkami a transparenty v čele 

jednotlivých jednotek. Jediné, co nám 

dělalo starosti, bylo čekání na Libeňské a 

stále sílící mrholení. 

Průvod po královské stezce Jak se 

dovídáme, čelo průvodu vyrazilo  podle 

plánu ve 14 hodin. Pokud chceme jít se 

Svojsíkovým oddílem, musíme se co 

nejdříve dostat k  jeho čelu. Prošli jsme 

proto přes Můstek, Ţeleznou ulicí na 

Staroměstské náměstí a před Štorchovým 

domem se připojili ke Svojsíkovu oddílu, 

který kráčí za historickými vlajkami a před 

hornickou hudbou. Z této pozice můţeme 

dobře sledovat ohlas na průvod, zejména 

historické vlajky budí značnou pozornost 

přihlíţejících. Před Palácem Kinských 

vyhrává proslulá skautská hudba z Hradce 

Králové, která nedávno koncertovala na 

velkém náčelnictvu kmene OS v 

Kuklenách. Průvod prošel Platnéřskou 

ulicí přes Mariánské náměstí, Seminářskou 

a Karlovou ulicí přes Křiţovnické náměstí 

na Karlův most. Zde poprvé utichá hudba, 

aby byl dodrţen starý vojenský zvyk:  

„Dozpívat, zrušit krok!“ Značnou 

pozornost průvodu věnují přihlíţející 

turisté.  Nad námi jsou jen dešťové mraky, 

není naděje, ţe by se počasí umoudřilo.  

Při odbočování z Malostranského náměstí 

do ulice Smiřických stojí na chodníku dvě 

starší ţeny, obě střídavě zdraví skautským 

pozdravem a nijak nezakrývají své slzy. 

Průvod zahne přes Zámeckou uličku na 

Nové zámecké schody.  Zde  utichá hudba 

podruhé,  i  kdyţ bubeník čas od času 

zavíří na svůj nástroj. Pomalu stoupáme 

nahoru. Uprostřed schodů si skupinka 

Japonců celý průvod natáčí na video. 

Z těchto  míst  je vidět zpět na Karlův 

most, konec průvodu není vidět. Po 

výstupu na Hradčanské náměstí zaujme 

čelo průvodu, historické vlajky a Svojsíkův 

oddíl své místo na chodníku před 

arcibiskupským palácem.  Proti nim se 

postupně stavějí přicházející jednotky. 

Čelu  průvodu  trvalo  50 minut neţ 

zaujalo   své  místo.    Prostor  náměstí 

mezi Matyášovou bránou, arcibiskupským 

palácem, Schwarzenberským palácem a 

parkem uprostřed náměstí se plnil 

účastníky  průvodu, vlajkami a 

transparenty více   jak hodinu.    Vidět  tu 

je vlajku polskou, rakouskou, slovenskou, 

ruskou, běloruskou,  ukrajinskou, 

bulharskou a také anglickou. Nejpočet-

nější  část      domácích       účastníků  tvoří  
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bezesporu mimopraţské výpravy, velmi 

silně je zastoupena Morava. 

11. čl. zákona - skaut je nepromokavý 

Déšť neustává. Účastníkům to zatím moc 

nevadí. Z bedny před arcibiskupským 

palácem  je zorganizován zpěv. Začalo se 

písní „Prší, prší, len sa leje“ a po ní zaznělo 

ještě několik dalších. Při zpěvu  Poštorenské 

kapely se ke zpívajícím přidala hudba 

hradeckých skautů,  která také dorazila a 

schovává se spolu s hornickými hudebníky v 

průjezdu arcibiskupského paláce. Po 

příchodu posledních účastníků, 

pravděpodobně libeňských skautů, zazněly 

tóny „skautských ideálů“. Na bednu před 

arcibiskupským palácem vystupují Káča 

Rocmanová, starosta Jiří Navrátil a nakonec 

čestný náčelník Václav  Břicháček - Gigant. 

Obávám se, ţe jejich projevy nebyly dost 

slavnostní ani formou, ani obsahem, byly aţ 

příliš improvizované. Nevystoupil vůbec 

náčelník ani náčelní, to by se na světových 

srazech - Jamboree asi nestalo. Dozvěděli 

jsme se, ţe průvod čítal 6500 hlav. Později 

se na bednu vyšplhal také nedávno zvolený 

náčelník slovenských skautů, který pozval 

všechny účastníky na sraz v příštím roce do 

Štiavnických hor.  Pršet nepřestává. Setkání 

je zakončeno zpěvem české hymny 

doprovázené hudbami. Po jejím doznění je, 

jiţ bez hudby, zazpívána slovenská, po ní 

polská  hymna a pak Káča vyzývá další a 

další delegace k zazpívání jejich hymny. Po 

popřání příjemného pobytu a zlepšení počasí 

se účastníci rozcházejí všemi směry. 

Zahraniční skauti míří do táborů na Dţbán, 

ostatní kráčejí k domovu. Rozcházíme se 

mokří, prokřehlí, ale spokojeni, ţe jsme byli 

u toho.  (kráceno z kroniky klubu)       Gog  

 

Fénix ´97 jako sluţba hnutí (Kroměříž) 

Jako přímý účastník Fénixu se chci podělit 

své poznatky z jeho přípravy a průběhu. 

Není pochyb, o tom, jakým přínosem byl pro 

skautské hnutí z hlediska vnitřního i 

mezinárodního. Nesčetná setkání, nová 

poznání a aktivity všech věkových skupin 

jsou důkazem. Hrdost na příslušnost ke 

skautskému hnutí, radost z nových přátelství 

a vztahů byla patrná po celou dobu. To vše 

umocněno osobními záţitky jistě zanechá 

zejména u nejmladších účastníků vzpomínky 

na celý ţivot. Podívejme se na Fénix z 

hlediska jeho přípravy a řízení. Mohu 

odpovědně prohlásit, ţe jejich úroveň byla 

od samého počátku nízká. Podceněna byla 

zejména příprava a to ve všech oblastech.. 

Kým a z jakých příčin? Na to jistě odpoví 

povolaní. Malé i větší „zádrhele“ jsou 

průvodním jevem kaţdé velké akce, ale dá 

se jim určitě předejít kvalitní přípravou, 

výběrem lidí vymezením kompetencí a 

odpovědností, tak jak organizovali 

Slovanské jamboré bratři v roce 1931.Těţko 

se hledají odpovědi na otázky proč takové 

zmatení při řazení průvodu, proč nevystoupil 

na Hradčanském náměstí ţádný představitel 

mimo hnutí, a co naše televize? Proč takové 

neujasněnosti a nízká úroveň informací 

v zabezpečování programu a akcí, a to po 

celou dobu trvání. Velmi těţko tuto 

atmosféru „řízení“ snášelo vedení polské 

delegace. Jaký dojem asi zanechalo u 

vedoucích ostatních delegací zahraničních 

účastníků, kteří mohou porovnávat s akcemi 

jinde. Pouze enormním úsilím části členů 

štábu, zejména bratrů Kruťase, Šuly, 

Ullmana se dařilo problémy řešit.  

Fénix ´97 byl velkou sluţbou našemu 

hnutí, ale nízká úroveň jeho přípravy a 

řízení budiţ velkým poučením pro všechny 

činovníky pro které 

SLUŢBA - ODPOVĚDNOST - KÁZEŇ  

nejsou prázdné pojmy.   Vulkán  
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(Holešov) Skautské setkání Fénix´97, 

zejména pochodu Prahou se od nás 

zúčastnili Senioři - OS, členové ORJ, a 

příslušníci středisek z Kroměříţe, 

Chropyně a Holešova. Ani nám nevadilo, 

ţe jsme promokli. Pro nás starší a staré to 

bylo příjemné pohlazení po tolika letech 

skautského půstu. Mladším účastníkům 

chybělo na Hradčanském náměstí 

vystoupení nějaké čelné osobnosti 

například zástupce správy státu, města ap.        

(Štěp.) 

Poznámka: Musíme přiznat, že nebyli jediní, 
kterým to vadilo, vždyť na každých velkých 
mezinárodních srazech skautů to bývá 
dobrým zvykem. Nechci ani připomínat 
složení delegace na Slovanském jamboree 
v roce 1931, na které Fénix navazoval. red. 

(Tábor) Průvodu na Fénixu se táborských 

skautů zúčastnilo asi stovka, z  toho 12 

oldskautů. Vydatným deštěm se jim 

v průvodu podařilo zasvětit úplně novou 

klubovou vlajku. Byli si prohlédnout 

tábory na Dţbáně, kde měli i své skauty a 

nezapomněli ani na výstavu Jaroslava 

Foglara.              (H.J.) 

Fénix ´97 skončil. 

Zmizely stavby, odešli účastníci, znamená 

to opravdu konec?  Určitě ne, kaţdé 

setkání přináší nová poznání, vznikají nová 

přátelství. Zůstane mnoho záţitků, 

vzpomínek, zápisů, fotografií, adresy, 

prostě hmotní svědkové toho, co se událo.  

Pro starší a nejstarší účastníky byl asi 

největším záţitkem průvod a největším 

zklamáním jeho bezzubý závěr. Na přímé 

účastníky nejsilněji působila proţitá 

setkání v táboře. A organizátory ještě čeká 

hodnocení. 

Poděkování 

Realizace záměru  jediné oldskautské akce 

na Fénixu kavárny „Pod kloboukem“ 

nebyla bez obtíţí. Poděkování patří: za 

nápad br. Maškovi - Hadţimu z Plzně, za 

výstavbu br. Ludvíku - Šulovi z Příbrami, 

za sluţbu od deváté ráno  do druhé po 

půlnoci s malou polední přestávkou br. 

Janečkovi - Bobrovi ze Štítné, manţelům 

Lídě a Oldřichu Bělovským z Mainzu v 

Německu, br. Beránkovi  ze stř. Maják, a 

sestrám Hykyšové, Krátké a Pajkrtové ze 

Sadské. Ke zjevné spokojenosti všech 

návštěvníků připojuji sestrám i bratům, 

kteří se na přípravě a provozu kavárny 

„Pod kloboukem“ podíleli, upřímný dík.
     Thor  

 

 

 

Stručně o Fénixu  ´97 

Přehled o účasti: 
Průvodu se účastnilo podle prohlášení na 
Hradčanském náměstí    6000 
podle jiných odhadů          4800 aţ 5200 
přímých účastníků na Dţbáně   1135 
z toho čeští        603 
zahraniční        376 
krátkodobí        156 
servis tým         133 
dobrovolná pomoc         45 

Skladba zahraničních účastníků  376 
Polsko     167 
Ukrajina        63 
Lotyšsko       45 
Bulharsko       36 
Slovensko       25 
Rusko         10 
Německo       10 
Bělorusko         8 
Anglie          7 
Holandsko         4 
Dánsko         1 
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M e z i  p r v n í m i  

Zkráceně podle kapitoly „1912 - Mezi prvními“ ze 

Skautského almanachu třebechovických skautů 
 

Na začátku třebechovického skautingu stál 

František Barvíř, 32letý vyučený mlynář, 

pracující v pekařství a obchodě svého otce. 

Byl to vzdělaný samouk pevných mravních 

zásad, znalec a milovník přírody, skromný a 

milý člověk. Zemřel v roce 1964, a proto se 

jiţ nedovíme, jakou náhodou se mu dostal 

do rukou „Věstník Americké kolonie pro 

mládeţ v Roţmitále“, popisující ve svém 

prvním čísle ze září 1911 „skauting“, jeho 

obsahovou náplň a výchovné metody. 

Táboření se stanem bylo tehdy u nás zcela 

neznámé, nádech dobrodruţství měly i 

znalost a dovednosti, potřebné pro ţivot v 

přírodě. Barvíře však skauting zaujal 

především jako výchovný systém, viděl v 

něm moţnost záchrany třebechovické 

mládeţe, která bezcílně bloumala ulicemi, 

vysedávala v hospodách při kartách a 

alkoholu, sportem jim byla jen surová 

kopaná. 

Zachoval se objemný zápisník, kam si Barvíř 

svým drobným a úhledným písmem 

zapisoval a kreslil jednotlivosti „skautské 

praxe“, které mu později slouţily k přípravě 

programu schůzek a vycházek. Pro ideu 

skautingu získává nejbliţší své kamarády 

(později členy výboru spolku) a pohovorem 

s dalšími chlapci zjišťují, ţe by je 

„skautování“ mohlo bavit. To rozhodlo o 

svolání informativní schůzky. Konala se v 

srpnu 1912 v místnosti sportovního klubu 

hostince „U nádraţí“ za přítomnosti asi 

patnácti hochů ve stáří 17 aţ 20 let. Barvíř 

byl zřejmě dobrým propagátorem skautingu, 

hned příští neděli uskutečňuje „skautskou“ 

vycházku na kopce za Bolehošťskou Lhotou.  

 

Program vycházky se líbil a jak vypovídá 

kronika, chlapci sami ţádali, aby mohli ve 

skautování pokračovat. 

Čechy byly tenkrát součástí Rakousko - 

Uherského mocnářství, které úředně 

nepovolenou spolkovou činnost tvrdě 

postihovalo; bylo proto nutné schůzkovou a  

vycházkovou činnost legalizovat. Po získání 

podpory starosty města a rodičů chlapců 

odesílá Barvíř začátkem října 1912 

hradeckému hejtmanství ţádost o povolení 

spolkové činnosti, kterou blíţe popisuje 

přiloţenými stanovami spolku. Odpovědi se 

brzo dočká, jiţ 5. listopadu 1912 sděluje 

„Císařsko - královské místodrţitelství pro 

království České“ své rozhodnutí: Františku 

Barvířovi z Třebechovic se nezapovídá (tedy 

vlastně povoluje), aby ustavil spolek 

KROUŢEK SKAUTŮ. Stanovy spolku se 

bohuţel nezachovaly. Ustavující schůze se 

konala 8. listopadu 1912; zvoleno bylo 6 

činovníků v čele s Barvířem, krouţek čítal 

19 chlapců.  

Vedení krouţku velmi dbalo o dobré 

chování. Obecně platilo, nechovat se hrubě, 

nemluvit sprostě,  nepouţívat germanismy, 

nekouřit na skautských akcích. Kronika 

přináší zprávy o „nepolepšitelných“, kteří 

museli skautské řady opustit. Činnost 

krouţku byla bohatá a pestrá, např. v roce 

1915 se konalo 9 výborových a 55 

členských schůzek, 43 polodenních a 4 

celodenní vycházky, 3 noční cvičení, 3 

výlety a 6 besídek. Krouţek se zapojil i  

občansky: v roce 1914 zaloţili krouţek 

Červeného kříţe, v roce 1915 vstoupili do 

Pomocného hasičského sboru,  v roce 1917 

do Abstinentského sdruţení. Jejich počátky 

skautování nebyly nijak idylické. Zápisy v 

kronice například vzpomínají: „Na prvých 

vycházkách často na   chlapce pokřikovali: 

„Cikáni, blázni  jdou!“ V  Petrovicích  byli  
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chlapci kamenováni, Petrovští za to 

zaplatili pokutu, bolestné dluţí dodnes. 

Všeobecná mobilizace v roce 1915, po 

vyhlášení války Srbsku postihla všechny 

dospělé členy. Tíha vedení krouţku 

spočinula na 15 letých chlapcích, kteří se 

svým náčelníkem vedli bohatou 

korespondenci. V roce 1917 uspořádali na 

Orlici první patnáctidenní stanový tábor s 

jedenácti účastníky. Tábor se vydařil a byl 

navštíven mnoha lidmi. V následujícím 

roce se se stejným vedením opakoval. 

Náčelník Barvíř se vrací domů ještě před 

koncem války a protoţe skauti dokázali 

svou soběstačnost, zůstává nadále „jen“ 

muţem v pozadí. Navrhuje program, 

pořádá „vůdcovské kursy“, má nemalý 

podíl na tom, ţe byl v dubnu 1919 zaloţen  

dívčí oddíl vedený Marií Svobodovou. 

Prvé kontakty s A.B.Svojsíkem jsou 

doloţeny v únoru 1914, do Svazu  skautů 

vstupuje Krouţek v roce 1917.  

V závěru kapitoly jsou vzpomenuty dvě priority. 
Krouţek nesl od svého zaloţení 1912 v názvu 
označení skautský. Třebechovice byly v té době, 
nejmenším městem, kde byl skautský oddíl 
zaloţen.  Našlo by se jich určitě více. Který z 
oddílů má tak dobře zdokumentován svůj úplný 
počátek včetně své zakládací schůzky a prvé 
vycházky, inspirující publikaci, historické razítko, 
původní vůdcův zápisník a jeho korespondenci  s 
A. B. Svojsíkem. Je toho na Ginesovu knihu.  red. 

„Roveři a oldskauti“ (něco úvahy). 
V letech 1925 aţ 28 vydával 20. Klub OS 
„Bezručovy děti“ měsíčník „VŠEM“, který vedl  
zodpovědný  redaktor Karel Hora z Brna a jeho 
redakční kruh tvořil instruktorský sbor ÚLŠ. 
V časopise bylo otištěno několik, dnes můţeme 
říci nadčasových témat. Jedno z nich je od sestry 
Januštíkové - ţupní zpravodajky z  Uherského 
Hradiště. Ve zkrácené verzi uvádím původní 
úvahu a připojuji zamyšlení nad současnou 
situací v této oblasti.     red. 

Šest měsíců jiţ sleduji krok za krokem 

místní rovery - čekatele. Do slibu ještě 

netroufám si je vzíti, neboť na schůzi jsem 

jim vloţila na srdce, aby ještě dobře 

rozmysleli, jak ušlechtilé, ale za to těţké 

povinnosti tímto slibem na sebe vezmou. 

Nelze zazlívati hochům, kdyţ málokterý 

roverský slib sloţí. Je v tom morální 

poctivost, neslibovat, co nechci, nebo 

nejsem s to splnit. Vţdyť rover musí býti 

kdykoliv hotov se obětovat pro dobro 

bliţního. Oldskaut pracuje spíše na vlastní 

zábavě, „bliţní“ přichází aţ v druhé řadě. 

Proto můţeme míti a máme více oldskautů 

neţ roverů. Musíme proto právě u 

dospívajících jinochů nejvíce tyto 

vlastnosti pěstovati a zabraňovat tak 

hádkám, ze kterých roste osobní nenávist a 

nedůvěra. V dospívajících hoších musíme 

vidět budoucí muţe a vůdce. Nutno míti na 

paměti, ţe nyní projevené vlastnosti ţivot 

ještě prohloubí, a proto úkol, který bere na 

sebe vůdce roverů nebo oldskautů, je těţký 

a velmi zodpovědný.  

Řádná práce v kmenech i v klubech 

vyţaduje těchto podmínek: mnoho dobré 

vůle, naprostou důvěru ve vůdce i ostatní 

bratry, nezlomné přesvědčení, ţe to, co 

chci sám, co chce můj vůdce a kaţdý 

z bratří, co chceme všichni jako příslušníci 

skautského hnutí, jest správné a dobré. Bez 

vzájemné důvěry není shody, bez shody 

není zdárná práce. 

Charakteristika odlišných programů RS a OS je 
definována velmi výstiţně, a měla by platit i dnes. 
V poslední době  si stále častěji uvědomujeme, ţe 
programové cíle v obou těchto věkových 
skupinách bývají opačné, ţe přes svůj věkový 
průměr oldskauti věnují značnou část svého času 
pomoci výchovným jednotkám, zatím co značná 
část roverů, zejména organizovaných ve vlastních 
kmenech, raději tráví svůj čas programově vlastní 
zábavou, v lepším případě doplněný 
sebevzděláváním. K tvorbě programů „pro sebe“ 
jsou orientováni i v lesních kurzech pro RS 
pořádaných br. Břicháčkem.   red. 
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   Našli jsme skautský Mauritius ? 

V minulém čísle jsme ve článku o sbírání 

skautských razítek hned na prvém místě 

otiskli razítko, které se nám zdálo velmi 

staré. Naše tušení se  stalo skutečností. 

Účastníci zasedání velkého náčelnictva při 

svém programu navštívili slavný Betlém v 

Třebechovicích. Před tím posnídali v 

klubovně místních skautů. Ta byla v roce 

1934 postavena jako skautský  dům. V 

Almanachu, který účastníci od br. Jiřího 

Prášila obdrţeli, je ve článku, který 

vzpomíná jednoho z prvých skautských 

vůdců - zakladatelů, otištěno stejné razítko. 

Byl jím František Barvíř, 32letý vyučený 

mlynář, pracující v pekařství svého otce, 

který 5. listopadu 1912 obdrţel svolení 

císařsko - královského  místodrţitelství pro 

království České rozhodnutí, které mu 

nezapovídá (tedy povoluje) ustavit spolek 

KROUŢEK SKAUTŮ v Třebechovicích. 

Aby nebylo všem naším překvapením 

konec, razítko existuje.  Bude to asi 

nejstarší skautské razítko; nebo snad někdo 

víte o starším ? 

V minulém čísle byla uveřejněna nabídka 

na sbírání historických a příleţitostných 

razítek. Chtěl bych vás seznámit s metodou 

„digitální retuše“ starých, poškozených 

nebo nedokonale  otisknutých razítek. 

Stará razítka bývají velmi často poškozená, 

jejich otisky i otisky jiţ dávno 

neexistujících razítek, bývají neúplné, 

rozmazané ap. Jejich úprava je jednoduchá. 

Postačí razítko několikanásobně např. 

xeroxem zvětšit, tuto zvětšeninu 

vyretušovat a opět zmenšit na původní 

velikost. Nebudete věřit, jak dokonale 

můţe opravená verze vyhlíţet.  

 

 

 
   V průběhu měsíce července jsem 

poslal dopisovatelům Kmenových novin 

dopis s poţadavkem o zaslání zpráv z 

letního ţivota klubů. Doufám, ţe bude 

moţné naplnit okénko klubů skutečně 

aktuálními zprávami. Vyhledávání  

zajímavostí o klubech z výročních zpráv 

není pouze zdlouhavé, ale také uvedené 

informace jsou vlastně jiţ rok staré. Při 

tom nahodile objevuji velmi zajímavé 

zprávy o událostech, které udělaly radost 

vašemu klubu a mohou zaujmout nebo 

dokonce zlepšit činnost jiných klubů. 

Oprava: V minulém čísle se mně podařilo v 
jediném odstavci udělat hned dvě chyby. Ve 
zprávě o sněmování jsem nesprávně napsal 
dvě jména. Sestru Rocmanovu jsem uvedl 
jako Krocmanovou a s. Janovskou jako 
Jánskou. Moc se omlouvám, mrzí mě to tím 

více, ţe obě sestry znám osobně.       Gog  

 

KALENDÁŘ AKCÍ 

  Září: Jednodenní tradiční setkání klubů 

OS Strakonice, Tábor, Spálené Poříčí, a 

Bechyně (kolem 50 účastníků). Termín 

bude oznámen.      (Václavík) 

  Jiţ po páté se bude konat 11. října 

plavba po Rokytce 12 km dlouhá.  

Pořadatele zvou všechny zájemce z řad 

vodávů i nevodáků. Start je na Kyjském 

rybníce, přistání 300 m za ústím Rokytky v 

Libeňském rameni Vltavy u srubu Vatra 

1. klubu OS Přátelé Vatry na Libeňském 

ostrově.  
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   Kronika čs. skautského hnutí  

v letech 1900 aţ 1990 

V březnu t. r.  byla v omezeném nákladu 

dokončena brněnským skautem Brunem 

Břečkou zajímavá a potřebná publikace. 

Autor Kroniku sám charakterizuje jako 

reprodukovanou   syntézu událostí, která 

spojuje souvislý komentář s konkrétní 

chronologií. Rozsah díla lze vyjádřit 

následujícími údaji. Vlastní skautská 

historie doplněná některými důleţitými 

souběţnými událostmi, čítající více jak 

1700 událostí, zaplňuje 188 stránek. Věcný 

rejstřík obsahuje 2400 hesel s více jak 

8400 odkazů. Bibliografie obsahuje 127 

titulů skautské literatury, 50 titulů politické 

literatury a všechny ročníky časopisů: 

Skaut - Junák, Vůdce, Činovník, Skauting, 

Čin a další tituly. Autorovým přáním je, 

aby se Kronika dostala hlavně do 

výchovných jednotek Junáka. Připojujeme 

se k tomu, znalost historie  nám usnadňuje  

vytvářet správnější závěry pro budoucí 

vývoj.     red. 
 

O rozhodnutí Ústřední rady Junáka  

Na svém XXIV. řádném zasedání 6. září 1997 
rozhodla ÚRJ ve smyslu čl. 12c) stanov 
Junáka o vyloučení PhDr. Pavla Macháčka, 
narozeného 15. 8. 1921, s konečnou platností 
z řad občanského sdruţení Junáka. Dne 

21.8.1994 podala  skupina  bratří návrh na 
vyloučení, protoţe jmenovaný v únoru 1948 v 
čele ozbrojené skupiny obsadil kancelář 
tehdejšího skautského ustředí. Disciplinární 
komise PRJ návrh projednala a po zjištění 
skutkové podstaty mu vyhověla. Proti tomu se 
Dr. Macháček odvolal. O tomto odvolání 
jednala DK ÚRJ a zamítla jej, protoţe při 
opětovném projednávání právní zástupce 
odvolatele doznal, ţe Dr. Macháček se 
aktivně zúčastnil obsazení ústředí v únoru 
1948, vyzval řádně zvoleného náčelníka 
Dr. Rudolfa Plajnera, aby opustil  budovu. Dr. 
Macháček se zúčastnil ustavující schůze  
akčního výboru Junáka, tedy podle tehdy 
platného právního řádu a stanov Junáka, 
nezákonného orgánu.  V roce 1968, v rozporu 
se stanovami Junáka, zaloţil  a vedl 
stranickou skupinu na ústředí Junáka.  

Řešení případu bylo velmi obtíţné a časově 
náročné. Na návrh jeho vlastního právního 
zástupce, aby se distancoval nebo vyjádřil 
lítost nad svými činy, vyjádřil Dr. Macháček 
přesvědčení,  ţe jeho činy byly nutné.    red. 

 

 

Klub OS, který má zájem o navázání 

styků s italskou gildou M.A.S.C.I. 

z Milána k vzájemným návštěvám, 

nechť napiše na adresu: Olga 

Vajnerová, Na Dionýsce 8, Praha 6. 

 

  

KULTURNÍ RADA JUNÁKA 
pořádá dne 6. prosince 1997 v chrámu  P. Marie Sněţné 

v Praze 1, na Jungmannově náměstí pořad nazvaný  

AD V E N T N Í  S E T K ÁN Í  S  Č E S K Ý M I  M AD R I G AL I S T Y   

Zahájení koncertu je v 15 hodin. Srdečně zveme všechny světlušky a vlčata, skautky a skauty, rangers 
a rovery a také oldskauty k účasti na tomto setkání.  

Pořad nazvaný Pocta Sv. Vojtěchovi, uskutečněný dne 8. března v bazilice sv. Markéty, jehoţ 
pořadatelem byla Praţská druţina S. O. přinesl všem účastníkům v zaplněné bazilice jedinečné 
duchovní a kulturní proţitky. Oba programy řídí profesor F. X. Thuri. Vstupné je dobrovolné. 

Mirek Pergler - Dany 

 



Letos v srpnu probíhal ve skautské rezervaci vlašimských skautů v Měsíčním údolí u řeky Blanice Lesní 
kurs pořádaný Praţskou lesní školou. Areál je nejstarší skautskou rezervací. Z kaţdého koutu na nás 
dýchala skautská historie. Poblíţ krbu visí doklad o tom, ţe i oldskauti zde mají své místo. Do této doby 
jsem neznal ţádnou  píseň věnovanou oldskautům. A tak tady je.     G o g  

 

 
 

2.) Stářím někomu z nás zbělel vlas, však v srdci junákem je kaţdý z nás, 
nastávají krásné chvíle vzpomínání, které trvají aţ do svítání. 

3.) My spolu byli v dobách pro nás zlých, kdy nezněl u ohňů náš zpěv a smích.  
Však zůstali jsme věrni a dál věrni chceme být, vţdyť teď máme zase všichni pro co ţít. 

 

KMENOVÉ  NOVINY  OS    Občasník kmene dospělých.    Příspěvky zasílejte na adresu: 

Ústředí Junáka - KMENOVÉ NOVINY, Praha 1, Senováţné nám. 24  116 47 nebo 
Ing. Jiří Ţáček, Praha 13 - Jihozápadní Město, Vackova 1551     155 00 
Technická úprava: Vladimír Sýkora. Tisk a distribuci zajišťuje Distribuční a tiskové centrum 

Neprodejné, určeno pouze pro potřebu klubů OS 


